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Søknad frå kyrkjestyret om støtte til drift
Prosjekt på gravplassen og garanti for lønsmidlar

15.06.2023 Kommunestyret:
Handsaming i møtet:
Innstillinga til formannskapet vart samrøystes vedteken. 

KS- 047/2023 Vedtak:
Søknad om driftsmidlar til auke lønsmidlar kyrkjeverje vert ikkje innvilga.

Rådmannen gjer framlegg i rekneskapssaka for 2022 å gje midlar til delar av gravplass- prosjektet – 
150 000 kr – som er del av omsøkt beløp.

01.06.2023 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Framlegg sak 33/23, foreslått av Monica Tjønna, SenterpartietUavhengig representant
Endring: Søknad om driftsmidlar til auke lønsmidlar kyrkjeverje vert innvilga. 
(Elles vert avsnitt 2 som det står.)

Handsaming:
Monica Tjønna (Uavh) sette fram eit alternativt framlegg til vedtak. 

I røystinga vart framlegget til Monica Tjønna sett opp mot framlegget til rådmannen. Framlegget til 
rådmannen fekk 6 røyster og vart vedteke. Framlegget til Monica Tjønna fekk 3 røyster. 

For rådmannen sitt framlegg For Monica Tjønna sitt framlegg
Knut Harald Frøland (Bl) Monica Tjønna (Uavh)
Martin Haugen (Bl) Odd Arne Haga (Frp)
Lena Tveit (Bl) Gunn Totland Moss (KrF)
Jon Magne Bogevik (Ap)
Øyvind Strømmen (MDG)
Oskar Røen (MDG)



FORM- 033/2023 Vedtak:
Søknad om driftsmidlar til auke lønsmidlar kyrkjeverje vert ikkje innvilga.

Rådmannen gjer framlegg i rekneskapssaka for 2022 å gje midlar til delar av gravplass- prosjektet – 
150 000 kr – som er del av omsøkt beløp.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Søknad om driftsmidlar til auke lønsmidlar kyrkjeverje vert ikkje innvilga.

Rådmannen gjer framlegg i rekneskapssaka for 2022 å gje midlar til delar av gravplass- prosjektet – 
150 000 kr – som er del av omsøkt beløp.

Dokument som er vedlagt:
Søknad om støtte til gravplassprosjekt og lønsmidlar

Oppsummering:
Bakgrunn for saka: 
Grunna helseproblem ønskjer kyrkjeverja å gje frå seg hovudansvaret for kyrkjeverje- stillinga. 
Kyrkjeverja ønskjer å halde fram med ei prosjektstilling i 20 % i eit gravplass- prosjekt. Ein må då i 
tillegg tilsetje ny person som kyrkjeverje i ein stillingsstorleik på 80 – 100 %. Den nye personen vil 
kunne ha høgare løn enn noverande kyrkjeverje.

Kyrkjestyret ber om økonomiske midlar for å dekkje desse momenta.

Uttalar frå andre: 
Ingen

Vurderingar og konsekvensar: 

I søknaden frå kyrkjestyret kan ein skilje mellom to typar midlar. Det eine gjeld eingongsmidlar for å 
finansiere prosjektmidlar til kyrkjeverja i ein 20 % stilling. Dette vil eventuelt utgjera ein tidsavgrensa 
stilling. Dei såkalla garantimidlane som gjeld nytilsetjing er varig pådrag av kostnadar som kjem som 
følgje av tilsetjing i fast stilling. Det gjeld både for stillingsstorleik og lønsnivå.

Prosjektmidlane er i søknaden stipulert til om lag 200 000 kr.

Kva auka løn og stillingsstorleik for ny kyrkjeverje vil kosta er noko usikkert, men det vil kunne kosta 
opp mot fleire hundre tusen kroner årleg.
 
Del 1 av søknad: Søknad om prosjekt på gravplassen 

Kyrkjeverja ynskjer å trappa ned og gje frå seg hovudansvaret i kyrkjeverjejobben. Men kyrkjeverja 
har framleis ei arbeidsevne att, og ynskjer å nytta den til å fullføra det store prosjektet med å 
regulera om den gamle gravplassen.  Det å få dette prosjektet i hamn er ein føresetnad for å kunna 
driva gravplassen etter dei reglane som gjeld, og ha gode tilhøve for dei tilsette. Rådmannen støttar 
dette prosjektet, og rådmannen tilrår difor at kommunen del av dei midlane som det er søkt om for å 
gjennomføra prosjektet i 2023 og 2024 – det vil seia ei løyving på 150 000 kr.

Del 2 av søknad: Tilsetjing ny kyrkjeverje – kommunal garanti for auke lønskostnadar

For å få inn ny kyrkjeverje til hausten, har ein måtte søkja alt no. Tilsetjingsprosessen tek tid og folk 
har tre månaders oppseiing. Det er lyst ut etter vikariat i 80-100%. For oss hadde det absolutt vore 
best å få det avklart før tilsetjinga, slik at me kunne informera søkjarane om når det evt. Reelt har ein 
ikkje midlar å tilby i forhandling om løn i tilsetjingsprosessen, og dette er særs vanskeleg med tanke 



på rekruttering av ny kyrkjeverje.

Det er ikkje fondsmidlar å ta av, og disposisjonsfondet er brukt opp. Elles er det stramt budsjett i 
høve til forbruk. Det er lite tilfredstillande for kyrkjestyret, og det burde vore ein større buffer 
ståande på konto. 

Den noverande kyrkjeverja vil truleg ikkje arbeida lenger enn til august, og ein treng difor sårt ein 
erstattar. Det ingen «leiarar» å delegera oppgåvene til.

Grunnlag for vurdering
I den vidare vurderinga av søknaden må rådmannen vurdera prioriteringa av dette området opp mot 
andre område. Dersom ein ser på Samnanger sin prioritering av kyrkjeområdet, så er prioriteringa 
høg. Dette kan ein konkludera med ved å sjå på kostratal. Desse tala indikerer ganske eintydig at 
Samnanger brukar meir på kyrkjeområdet enn samanliknbare kommunar, og gjennomsnittet av 
kommunar som Samnanger er i Kostragruppe med. Dei to tabellane under illustrerer dette:

Teneste – nto tal 
%

Samnanger Vik Austrheim Kostragr. 
1

Kostra gr. 
4

 

Kyrkje 2,1 1,5 1,3 1 1,2 %

Teneste – nto- tal 
kr

Samnanger Vik Austrheim Kostragr. 
1

Kostra gr. 
4

 

Kyrkje 1569 1122 1111 738 954 Kr

Tabellane over er tabellar med dei 2 kostragruppene som Samnanger plar samanlikne seg med. Og 2 
kommunar, Vik og Austrheim, som er relativt lik på økonomi. Tala syner at Samnanger prioriterer 
kyrkjeområdet høgare enn samanlikningsgrunnlaget; både i % og kr. Differansen er på over 500 kr 
samanlikna med gjennomsnittet av kostragruppene. Dersom ein gangar talet opp med innbyggjartal, 
så er differansen om lag 1,3 mill. kr.

Teneste - bto tal % Samnanger Vik Austrheim Kostragr. 
1

Kostra gr. 
4

 

Kyrkje 1,3 0,8 1,0 0,8 0,9 %

Nettotala er viktigast, men dersom ein ser på bruttotala i tabellen over så gjev dei same bilete, men 
differansen er mindre opp mot samanlikningsgrunnlaget. Det kan tyda på dei andre kommunane har 
høgare inntekter på kyrkjeområdet enn Samnanger.   

Under er same tala, men no behovskorrigerte; det vil seia at skilnaden i behovet til kommunen er 
teke med, og dette har justert Kostra- tala. Samanlikningsgrunnlaget er og noko anna. 

Teneste – nto- 
tal

Marker Sigdal Lom Våga Kostra gr. 
4

 

Kyrkje 1,3 1,5 0,4 1,4 1,5 mill. kr
   
Tala i tabellen syner teknisk innsparingspotensiale i mill. kr for Samnanger kommune på 
kyrkjeområdet for 2022. Dette mot 4 kommunar som er nokså like som Samnanger, og mot 
kostragruppe 4. Med andre ord syner tabellen at Samnanger bruker 0,4 mill. kr til 1,5 mill. kr meir 
enn samanlikningsgrunnlaget i tabellen på kyrkje. Det samanfallar med kostratala for 2021, og med 
tala i dei 2 tabellane over som har kostra- tal frå 2022.

Det er eit moment som kunne forsterka bilete tala gjev. Det er at tenesteytinga til kommunen ikkje er 
med i tala for Samnanger. Dette gjeld 600 000 kr; som ville auka skilnaden mellom Samnanger og dei 



andre kommunane det vert samanlikna med. I tertialrapport pr april 2023 vert denne tekniske 
justeringa gjort i budsjettet til kommunen. 

Konklusjon:
Rådmannen finn det problematisk å auka opp den økonomiske støtta til eit område som allereie er 
langt meir prioritert av Samnanger kommune enn andre kommunar det vert samanlikna mot. 
Rådmannen skil i denne saka skarpt mellom tidsavgrensa eingongsløyving og fast pådrag som vil varig 
auke budsjettbehovet til kyrkjestyret. 

Rådmannen avslår difor søknad om ekstra lønsmidlar til fast stilling, medan rådmannen i 
rekneskapssaka for 2022 gjer framlegg om midlar som kan dekke delar av gravplass- prosjektet. 
Kommunen har allereie mange stillingstypar som har lønsauke og lønspress utover det som ligg i 
rammene til kommunen – det gjeld både på helseområdet og opplæringsområdet. 
Gravplassprosjektet er det gode argument for av di det er eit godt føremål, og fordi kyrkjestyret i 
søknaden skriv at dette vil kunne auke inntektene. Auka inntekter vil redusere behovet for løyvingar 
frå kommunen. 

Rådmannen vil allereie no, på bakgrunnen av tala over, gje signal om at kyrkjeområdet ikkje er 
område som er mellom dei som bør prioriterast fyrst i rådmannen sitt framlegg til budsjett for 2024.


